
ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELÖ

Or! zágfylak, w l°1ivatata
'rem<

	

:Ci1'r

	

1

Éritt: 2013

	

3 9..

tlIB~

uur i

	

rnr

	

i n, Y111

	

i uur.

	

: . .

Kövér László

az Országgyűlés elnöke részére

	

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésrő l szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
46/1994. (IX. 30.) OGY határozat 91 .§-ára írásbeli kérdést kívánunk benyújtani Varga Mihály a
Nemzetgazdasági Minisztériumot vezet ő Miniszter Úrhoz

„Hány család nem kap családi adókedvezményt? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az Orbán kormány 2011-ben bevezette a családi adóalap-kedvezményt . A rendszer alapvetően
az adóköteles jövedelemmel rendelkező szülők számára ad többlettámogatást . A rendszer
perverzitása, hogy minél magasabb egy család bevétele, annál nagyobb kedvezményt tud
érvényesíteni, miközben a kiskeresetűek jelentős támogatástól esnek el . Ezen a szisztémán a
járulékok terhére való kiterjesztés sem fog érdemben változtatni . Egy teljesen igazságtalan helyzet
alakult ki : az egyik gyerek nem azonos a másikkal, az egyik család nem azonos a másikkal a
magyar állam szemében, és ez egyszerűen elfogadhatatlan.

A számokat nézve döbbenetes azzal szembesülni, hogy milyen mérték ű kedvezményről van
szó . A 2011-es adatok szerint, ha minden jogosult teljes mértékig ki tudta volna használni a

családi kedvezményt, akkor 112 milliárd forinttal több jutott volna a családoknak . Érthetően
elsősorban az alacsony keresetűek - javarészben a három-, illetve többgyermekesek - nem tudták
teljes egészében igénybe venni a támogatást .

Azok a két gyermekesek sem tudták teljes egészében kihasználni adókedvezményt, aki k
átlagosan havi bruttó 90 ezer forintnál kevesebb jövedelmük volt . Egyes számítások szerint
csaknem kilenc milliárd forint adókedvezményt hagytak a kétgyermekesek az államkasszában . Az
hírekben megjelent adatok szerint még az egy eltartottról nyilatkozók is több mint öt milliár d
forintot nem tudtak igénybe venni . A legnagyobb anomáliák a három-, illetve
többgyermekeseknél jelentkeztek . Ők majd 100 milliárdot forintot hagytak a rendszerben . Nem
véletlen, hiszen esetükben havonta legalább bruttó 487 ezer forintot kellett keresni abban az



évben. Mindehhez csak hab a tortán, hogy közben a 100 leggazdagabb adózó 132 millió forintot
érvényesített ezen a címen .

A Magyar Szocialista Párt három éve javasolja, hogy az adókedvezményt azok számára i s
elérhetővé kell tenni, akik alacsony keresetűk miatt nem tudják azt teljes mértékben kihasználni . Az
helyes lépés, hogy jövőre több család fog támogatást kapni, hiszen nekik eddig csak az évek óta
nem emelkedő családi támogatások (családi pótlék, gyes, gyet, anyasági támogatás) jutottak . Igaz
jelentős az a kedvezmény, amelyet az elmúlt három évben nem kaptak meg ezek a családok, ez t
feltételezem nem fogják kompenzálni számukra.

Mindazonáltal a kiterjesztés ellenére még mindig lesznek családok, akik kimaradnak a család i
kedvezmény rendszeréből, és akik feltehetően sokkal inkább szorulnának rá a támogatásra, mint
azok, akik havi többszázezer forintot keresnek.

Mindezek miatt kérdezzük Miniszter Urat :

• Jelenleg hány olyan gyermeket nevelő család van, aki egyáltalán nem kap család i
adókedvezményt?

• 2011-ben és 2012-ben összesen mennyi kedvezménytő l estek el azok a családok, akik
nem tudták teljes mértékben igénybe venni a támogatást? (Kérjük, hogy családtípus és
gyerekszám szerint is adja meg ezeket az adatokat .)

• Ön szerint nem lenne-e helyesebb a támogatást a szegényebb és a közepes jövedelm ű
családoknak adni, mint a magasabb jövedelműeknek?

Várjuk megtisztelő válaszát !

Budapest, 2013 . szeptember 26 .
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Mesterházy Attila
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